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tájékoztató a képviselő-testület január 21-i
rendkívüli ülésén hozott határozatairól

Agrosystem Zrt. elvégezze 72.160 Ft+ÁFA ér-
tékben.
A 193/2015. (XII.15.) és A 196/2015. (XII.15.) 
számú képVIselő-testületI hAtározA-
tok módosításA
Az Önkormányzat árajánlatokat kért be a 
HÉSZ kisebb módosítására, illetve a Település-
fejlesztési Koncepció, Településszerkezeti 
Terv, Helyi építési Szabályzat és Szabályozási 
terv – jogszabályi változás miatt szükséges - 
teljes körű felülvizsgálatára és módosítására. 
A Képviselő-testület a legkedvezőbb árajánla-
tot benyújtó a Z.É.Műhely Kft.-t bízta meg a 
tervezési feladatok elvégzésével. A tervezői 
munka megrendelése után az egyik tulajdo-
nos-ügyvezető arról értesített bennünket, 
hogy Z.É.Műhely Kft.-ből kiválva, HA Tervstú-
dió Kft. néven saját céget alapított. A tulajdo-
nostársak a folyamatban lévő tervezési mun-
kák vonatkozásában megállapodást kötöttek, 
mely alapján a  tervező iroda által elnyert ter-
vezési munkák közül Herceghalom Község Te-
lepülésfejlesztési Koncepciójának és Telepü-
lésrendezési Eszközeinek felülvizsgálatára, va-
lamint az Általános Iskola területére vonatko-
zó HÉSZ módosítására adott megbízást Hor-
váth Adrienn Éva HA Tervstúdió keretében 
végzi el. Miután Horváth Adrienn Éva Herceg-
halmon jelentős helyi ismerettel rendelkezik 
és a herceghalmi rendezési terveknek kb. egy 
évtizede felelős tervezője, továbbá a Herceg-
halom hatályos rendezési terveinek is vezető 
településtervezője volt, kézenfekvő, hogy – 
külön megállapodásuknak megfelelően – az ő 
tervezőirodája lássa el a tervezési feladatokat. 
A fentiek alapján szükségessé vált a 193/2015. 
(XII.15.) és a 196/2015. (XII.15.) számú képvise-
lő-testületi határozatok módosítása a tervezői 
munkálatok elvégzésével megbízott tervező-
iroda nevének tekintetében. A Képviselő-tes-
tület 7 igen szavazattal, nem szavazat és tar-
tózkodás nélkül támogatta az előterjesztést.
hozzájárulás támogAtásI
megállApodás Aláírásához
A Képviselő-testület a 2016. évi költségvetési 
koncepció elfogadásakor támogatta, hogy a 
fogorvosi ellátás biztosítása érdekében az 
Önkormányzat 2016. évben is – a korábbi 
évekhez hasonló mértékű – támogatást 
nyújtson a fogorvosi szolgáltatást nyújtó 
NeDent Kft. részére. A támogatás folyósításá-
ra csak a támogatási megállapodás aláírása 
után kerülhet sor, ennek hiányában csak a 
költségvetés elfogadása után, márciusban 
történhetne meg az első utalás. Tekintettel 
arra, hogy az OEP finanszírozás utófinanszíro-
zás jellegű, a folyamatos működés biztosítá-
sához elengedhetetlen, hogy a testület a 
költségvetés márciusi elfogadása előtt hozzá-
járuljon a támogatási megállapodás aláírásá-
hoz. A Képviselő-testület egyhangúlag jóvá-
hagyta a 2016-os költségvetési évre szóló, 
NeDent Kft.-vel kötendő támogatási megálla-
podás tervezetét, egyidejűleg felkérte Erdősi 
László polgármestert a támogatási megálla-
podás aláírására.

Dr. Kovács Judit jegyző

bIAtorbágyI polgárőrség és Önkén-
tes tűzoltó egyesület beszámolójA
A Biatorbágyi Polgárőrség és Önkéntes Tűzol-
tó Egyesület a Képviselő-testület 2016. évi 
munkatervének megfelelően benyújtotta 
írásbeli tájékoztatását 2015. évi tevékenysé-
géről. Az elmúlt évek tapasztalatai azt mutat-
ják, hogy szükséges az Egyesület jelenléte a 
községben, a visszajelzések alapján a lakos-
ság elégedett a munkatársaik által végzett 
munkával, jelenlétével. A havi 170.000,-Ft-os 
támogatási összeg a 2016. évi költségvetésbe 
betervezésre került,  melyet a Képviselő-tes-
tület a 2016. évi költségvetési koncepció elfo-
gadásával jóváhagyott. A Képviselő-testület a 
2015. évi beszámolót egyhangúlag elfogadta, 
egyidejűleg hozzájárult a 2016. évi támogatá-
si szerződés aláírásához.
A polgármester 2016. éVI szAbAdságo-
lásI ütemterVének jóVáhAgyásA
A 2014. október 12. napján megválasztott 
polgármesterek jogviszonyára a Magyaror-
szág helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 
törvény, valamint a közszolgálati tisztviselők-
ről szóló 2011. évi CXCIX. törvény szabályai az 
irányadók. Így a polgármesteri foglalkoztatási 
jogviszonyra megfelelően alkalmazni kell a 
közszolgálati tisztviselőkről szóló törvény 
speciálisan polgármesterekre vonatkozó ren-
delkezéseit, mely szerint a főállású polgár-
mester évi huszonöt munkanap alapszabad-
ságra és tizennégy munkanap pótszabadság-
ra jogosult.  A törvény előírja, hogy a polgár-
mester előterjesztése alapján a Képviselő-tes-
tületnek minden év február 28-ig jóvá kell 
hagynia a polgármester szabadságának üte-
mezését. A Képviselő-testület a polgármester 
2016. évi szabadságolási tervét egyhangúlag 
jóváhagyta.
IskolAtej bIztosításA Az áltAlános
IskolábAn és Az óVodábAn
A Képviselő-testület a 2016. évi költségvetési 
terve megvitatásakor támogatta, hogy az Ön-
kormányzat mindkét gyermekintézményben 
iskolatejet biztosítson 2016. évben. A Szolgál-
tató vállalta, hogy 2015. évi áron, 200,-Ft/liter 
összegért biztosítja ebben az évben is az isko-
latej szállítását. A Képviselő-testület 6 igen 
szavazattal, nem szavazat nélkül, 1 tartózko-
dás mellett úgy határozott, hogy a Herceg-
halmi Általános Iskolába és a Herceghalmi 
Csicsergő Óvodába járó gyermekek részére 
biztosítja az iskolatej ellátást a Bicskei Mező-
gazdasági Zrt-vel kötött Szállítási Szerződés 
keretében. Egyidejűleg felhatalmazta Erdősi 
László polgármestert a szállítási szerződés 
aláírására.
hótoló jAVításA 
Az Agrosystem Zrt. végzi a síkosság-mentesí-
tési munkálatokat a településen. Január ele-
jén arról tájékoztatták az Önkormányzatot, 
hogy az útburkolat kímélő gumi a hótoló la-
pon elkopott, így annak cseréje szükségessé 
vált. A Képviselő-testület 5 igen szavazattal, 
nem szavazat nélkül, 2 tartózkodás mellett jó-
váhagyta, hogy az Önkormányzat tulajdoná-
ban levő hótolón szükséges javítást az 

Az ÖnkormányzAt 2016. éVI
kÖltségVetésének beterjesztése
Az Önkormányzat 2016. évi költségvetésének 
összeállítása a 2016 évre elfogadott államház-
tartási irányszámok figyelembe vételével tör-
tént. A Képviselő-testület a gazdasági vezető 
javaslatára elfogadta a 2016. évi költségvetés 
kiadási oldalának – a 2015. évi bázisszámok-
hoz viszonyított –  4%-os csökkentését, amely 
várhatóan biztosítja az Önkormányzat és In-
tézményei működésének saját erőből történő 
finanszírozását. A beterjesztett tervezethez 
képest néhány módosító javaslatról is dön-
tött a testület. A Képviselő-testület a költség-
vetés beterjesztését 6 igen szavazattal, nem 
szavazat és tartózkodás nélkül tudomásul 
vette. A 2016. évi költségvetés elfogadásáról 
a Képviselő-testület a 2015. március 8-i ülésén 
dönt majd.
Az ÖnkormányzAt 2016. éVI
kÖzbeszerzésI terVének elfogAdásA
A 2015. évi CXLIII. számú, a közbeszerzésekről 
szóló törvényben foglaltak szerint az Önkor-
mányzat a költségvetési év elején, legkésőbb 
március 31. napjáig köteles éves összesített 
közbeszerzési tervet készíteni az adott évre 
tervezett közbeszerzéseikről. Az Önkormány-
zat költségvetési helyzetének ismeretében a 
2016-os költségvetési évben várhatóan csu-
pán a Herceghalomi Csicsergő Óvoda felújí-
tása éri el a közbeszerzési értékhatárt. Az épí-
tési beruházás becsült értéke bruttó 
24.000.000,- és 27.000.000,- Ft között várható. 
A törvény lehetőséget biztosít arra, hogy a 
képviselő-testület a tárgyévre elfogadott 
Közbeszerzési Tervet a későbbiekben szük-
ség szerint módosítsa. A testület az Önkor-
mányzat 2016. évi Közbeszerzési Tervét egy-
hangúlag elfogadta.
A budAVIdék kereskedelmI
és VAgyonhAsznosító zrt. AjánlAtA
A Budavidék Kereskedelmi és Vagyonhaszno-
sító Zrt. 2015. év végén arról tájékoztatta Ön-
kormányzatunkat, hogy a Gesztenyés úton ál-
taluk működtetett COOP üzlet bővítését ter-
vezik, amelyhez az Önkormányzat tulajdoná-
ban levő piac területét meg kívánják vásárol-
ni. A Képviselő-testület decemberi ülésén 
úgy döntött, hogy először célszerű lenne az 
ajánlattevőt tájékoztatni a település terüle-
tén, GKSZ övezetben található ingatlanfej-
lesztési lehetőségekről. A Budavidék Zrt. ve-
zérigazgatója a Polgármesteri Hivatalban tör-
tént egyeztetés alkalmával áttekintette az in-
gatlanfejlesztéshez szükséges, lehetséges te-
rületeket, amelyekből egyet sem tartott alkal-
masnak fejlesztési elképzeléseik megvalósítá-
sára. Ezek után vételi ajánlatot tett az üzlet 
mellett fekvő piac megvásárlására. Az ülés 
napjáig egy további vállalkozói ajánlat is érke-
zett az ingatlan megvásárlására. A Képviselő-
testület a körültekintő döntés érdekében úgy 
határozott, hogy további információkat kér 
be az ajánlattevőktől a hasznosításra vonat-
kozóan, erre tekintettel a napirend tárgyalá-
sát a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizott-
ság következő ülésére napolta el.
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gúlag támogatta, hogy 2016. február-március 
hónapra, egy gyermek speciális fejlesztési 
feladatainak ellátására 25 600 forintot bizto-
sítson az Önkormányzat. 
A következő téma pekli erika közművelődési 
koordinátor kérelme volt. Nevezett részt kíván 
venni egy akkreditált közművelődési szakem-
berképzésen és kérte az önkormányzat anyagi 
támogatását. Ennek költsége 120 000 forint, 
melyből februári jelentkezés esetén 10% 
kedvezményt lehet kapni, így a kért összeg 
108 000 ft.
Egy számítógépes felhasználói tanfolyamra is 
jelentkezne pekli erika, melynek költsége ösz-
szesen 36 000 forint.
A vita során a testület azt kérte a szerződést 
megkötő Polgármestertől, hogy a szerződés 
tartalmazza a munkavállaló kötelezettsége-
ként, hogy meghatározott ideig nem léphet 
ki, mert akkor vissza kell téríteni a díjat.
A kért összeg biztosítása abban az esetben 
lehetséges, ha a beterjesztett költségvetés 
adott során erre van fedezet.
A testület 144 000 forint biztosításáról szóló 
döntést a Humán és Környezetvédelmi Bizott-
ság következő ülésére, illetve a február 2-i tes-
tületi ülésre napolta el, ahová meghívást kap 
pekli erika is.
erdei lászló felszólalásában azt kérdezte, hogy 
miként tud majd az önkormányzat lépést tar-
tani a kért anyagi támogatások biztosításában, 
ha már most tapasztalható külön kérelmek me-
lyek nem szerepelnek a költségvetésben.

lagmegóvási kiadások terhelik, tehát a bővítés 
nem önkormányzati feladat. Ez azonban nem 
zárja ki, hogy az Önkormányzat saját forrásból 
az ingatlanon beruházást kezdeményezzen. Az 
Önkormányzat jelenlegi gazdasági helyzeté-
nek ismeretében természetesen az iskolabő-
vítés csak pályázat útján képzelhető el, ezért 
folyamatosan egyeztetünk a Budakeszi Járás 
Tankerületi Igazgatójával.
2015 őszén az Emberi Erőforrások Minisztéri-
umából (EMMI) egy szakértői csoport kereste 
fel az intézményt annak érdekében, hogy a 
bővítés szükségességét és lehetséges irányát 
megvizsgálja. Információink szerint az EMMI 
szakértőinek véleménye alapján a bővítés in-
dokolt. hoyos sándorné tankerületi igazgató 
tájékoztatása szerint a 2016. évi központi költ-
ségvetésben a Kormányzat forrást biztosított 
az iskolabővítésekkel kapcsolatos pályázatra, 
amely várhatóan a tavasz folyamán kiírásra ke-
rül. Ennek érdekében zajlik egy egyszerűsített 
HÉSZ módosítás, amelynek elfogadása alap-
feltétele a pályázaton való részvételnek. Az 
iskolabővítéssel kapcsolatos HÉSZ módosítás 
tervezete 2016. február 10. napjától elérhető 

hunya krisztina kérte Polgármester urat, 
hogy a hivatal homlokzatára a két testvérkap-
csolati község zászlaját helyezzék el. 
A képviselő asszony következő kérdése 
Jegyző asszonyhoz szólt, melyben arról ér-
deklődött, hogy lehet-e tudni valamit és 
lehetne-e lépéseket tenni egy herceghalomi 
lakos érdekében, aki – mint ahogy képviselő 
asszony fogalmazott – magára maradt prob-
lémájával.
Jegyző asszony válaszában elmondta, hogy 
az önkormányzat ismeri a problémát, fog-
lalkozott is annak megoldásával, de ez idáig 
a korlátozott lehetőségek miatt az érintett 
szervekkel nem tudta felvenni a kapcsolatot.
dr. kovács judit jegyző arról tájékoztatta a je-
lenlévőket, hogy több civil szervezet részéről 
igény merült fel a tornacsarnok hétvégi hasz-
nálatát illetően.
A Képviselő-testület a kérdést nem zárta 
le, tovább gondolják a csarnok és a műfü-
ves pálya gondnoki feladatainak ellátásával 
együtt.
Csizmadia zsuzsa ezt követően arról érdeklő-
dött, hogy hol tart a bérlakások páramentesí-
tésének ügye.
erdősi lászló azt válaszolta, hogy a tervek el-
készültek, a jelenlegi időjárási viszonyok miatt 
a munkát nem lehet elkezdeni
Több hozzászóló nem lévén erdősi lászló 
polgármester 11.45 perckor a testületi ülést 
bezárta

Szabó György

lesz az Önkormányzat honlapján, illetve az ér-
deklődők számára papír alapon a Polgármeste-
ri Hivatalban is megtekinthető.
Kérdésként merült fel, hogy az adósságkon-
szolidációban nem részesült települések tá-
mogatására kiírt pályázat keretében miért nem 
pályázott az Önkormányzat iskolabővítésre. 
A pályázati kiírás taxatíve felsorolt pályázati 
alcélokat határozott meg, amelyek között az 
iskolabővítés nem szerepelt, ezért legnagyobb 
sajnálatunkra, erre a célra nem tudtuk igénybe 
venni az Önkormányzat részére juttatott állami 
támogatást.
Gyakran találkozom azzal, hogy különböző 
fórumokon kérdések hangzanak el az Önkor-
mányzat és a Polgármesteri Hivatal munkájá-
val kapcsolatban, ezért úgy gondolom, hogy 
e lap hasábjain érdemes volna egy rovatot 
indítani, amelyben a közérdeklődésre igényt 
tartó témákban tájékoztatást adhatnánk. 
Várom kérdéseiket mind személyes ügyeket 
érintő, mind közérdekű témákban.
E-mail: jegyzo@herceghalom.hu

dr. Kovács Judit jegyző

Az első felszólaló makay István alpolgármes-
ter volt, aki egy rendkívüli előterjesztést nyúj-
tott be a testületnek.
Ebben azt kérte, hogy a Képviselő-testület 
hozzon határozatot, mely szerint elfogadja 
és támogatja a Magyarország Kormányának 
a migráns-kérdéshez kapcsolódó EU-s kvóta 
rendszer elutasítását.
A testület rövid vita után 6 igen és egy tartoz-
kodással elfogadta a határozatot, azzal kiegé-
szítve, hogy támogatja a Kormány törekvéseit.
A következő felszólaló Czinege jánosné arról 
tájékoztatta a képviselőket, hogy a Roland 
zongora nem szakszerű szállítása következté-
ben tönkrement, használhatatlanná vált. Mi-
vel a hangszert a kórus is használja, valamint 
a zongora oktatásban  és az ünnepségeken is 
használják, pótolni kell. Egy olyan hangszer 
vásárlását javasolta, mely a KEK-ben lenne 
felállítva és onnan nem szállítanák sehová. A 
zongora megvásárlására 564 000 forintot kért 
biztosítani.
A Képviselő-testület úgy határozott, hogy 
feleki lászló karnagy bevonásával megvizs-
gálják egy olcsóbb, de jó minőségű és használ-
ható zongora megvásárlásának lehetőségét.
dr. kovács judit jegyző indítványozta, hogy 
a Herceghalmi Csicsergő Óvoda kérelméről 
döntsön a testület. Emlékeztetett arra, hogy 
Varga tóth Csaba óvodavezető kérelmét a 
Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság 
megvitatta és a Képviselő-testületnek elfoga-
dásra javasolta. A Képviselő-testület egyhan-

A törvényi előírásoknak megfelelően Önkor-
mányzatunk az Általános Iskolát 2013. január 
1. napjától a Klebelsberg Intézményfenntartó 
Központ (KLIK) vagyonkezelésébe adta át. A 
Nemzetgazdasági Minisztérium (NGM) rendel-
kezéseinek megfelelően az Önkormányzat az 
Általános Iskola épületét, mint államháztartá-
son belül vagyonkezelésbe adott eszközt 2014. 
január 1. napjától kivezette a könyveiből.
A köznevelésről szóló törvény nem tartalmaz 
egyértelmű rendelkezéseket arra vonatkozóan, 
hogy a szükséges bővítés költségei a működte-
tői és fenntartói feladatokat ellátó KLIK-et, vagy 
a tulajdonos Önkormányzatot terhelik, külö-
nös tekintettel arra, hogy az NGM rendelkezése 
alapján az iskola épülete nem szerepel az Ön-
kormányzat könyveiben. Ennek a dilemmának 
a megoldására 2015 júniusában állásfoglalást 
kértünk a Nemzetgazdasági Minisztériumtól 
arra vonatkozóan, hogy az iskolabővítés kinek 
a feladata, illetve az esetlegesen a bővítés ter-
vezésére és a kivitelezésre fordított összeg ho-
gyan számolható el. 
A Nemzetgazdasági Minisztérium állásfoglalá-
sa szerint az Önkormányzatot kizárólag az ál-

tájékoztató a január 21-i testületi ülés egyebek napirendi 
pontjában elhangzott képviselői hozzászólásokról

a Jegyző válaszol
a közmeghallgatás után többen jelezték, hogy örültek volna annak, ha az iskolabővítésről is hallhattak volna egy rövid tájékoztatást. 
megkértük Dr. Kovács Judit jegyzőasszonyt, hogy ismertesse  az elmúlt időszak iskolabővítéssel kapcsolatos intézkedéseit.
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meglévő „fekvő-rendőrök” számának növelé-
sét, ugyanis ezzel a lakosság saját magának 
tenne rosszat azáltal, hogy ezeken áthaladva 
a gépjárművek futóművei fokozott igénybe-
vételnek vannak kitéve. Azt az egy két sza-
bálytalankodót a lakosság, a körzeti megbí-
zott segítségével rendre tudja utasítani.
Ezt követően szépe Attila a Depónia Kft. mű-
szaki igazgatója tájékoztatta a fórumot a sze-
lektív szállítás egyes kérdéseiről, majd kérdé-
sekre adott válaszokat. Elmondta, hogy egy 
központi zöld hulladék lerakó felépítése óriási 
költségekkel jár és annak üzemeltetése szám-
talan buktatót rejt magában. 
Kérdésre válaszolva elmondta, hogy a tavaszi 
és őszi metszések során keletkező nyesedék 
elszállítását is meg tudják oldani.
Csizmadia zsuzsa az ÉTV képviselőjétől kér-
dezte, hogy mi az oka a nyári locsolási ked-
vezmény igénybevételének változásával kap-
csolatban. jónás józsef szolgáltatási műszaki 
igazgató elmondta, hogy jogszabályi előírá-
soknak megfelelően jártak el, az igénylések 
kiküldésével.
(Az igénylés körülményeiről és a változásról szó-
ló ÉTV tájékoztatót, az igénylőlappal együtt a 
Hírmondó 8-ik oldalán találhatják meg.)
jónás józsef egy kérdésre válaszolva el-
mondta, hogy víz elfolyás, vagy egyéb mű-
szaki okok miatt történt többlet költségek 
számlázása ellen fel lehet lépni írásban. En-
nek rendje azonban az, hogy a többlet költsé-
get ki kell fizetni az adott határidőre, majd 
amikor a felszólamlás elbírálása során annak 
jogosságáról eredmény születik az ÉTV a kifi-
zetett, többletköltséget jóváírja.
Az elfolyásokkal kapcsolatban elmondta, 
hogy a vízóra aknák és a vízórák működésé-
nek ellenőrzése a fogyasztók kötelezettsége.
pörge sándorné arról érdeklődött, hogy az el-
nökségi asztaltól miért tűntek el a képviselők.
túri jános azt kérdezte, hogy ilyen hangulat-
ban, ami uralkodik az önkormányzaton belül 
hogy lehet felelősségteljesen dolgozni.
A válaszban az hangzott el, hogy a legutóbbi 
testületi ülésen határozott úgy a képviselő-
testület, hogy mivel a falugyűlés a Polgár-
mester beszámolója az elvégzett munkáról, a 
testület inkább a lakosság körében foglal he-
lyet, mert jelen van. 
erdősi lászló egy esetleges katasztrófa elhá-
rítással kapcsolatban azt válaszolta, hogy a 
polgármesteri hivatal katasztrófavédelmi 
tervvel rendelkezik, mellyel kapcsolatban 
rendszeres adatszolgáltatási kapcsolatban 
van az illetékes katasztrófavédelmi felügye-
lettel. Az adatszolgáltatások függvényében 
ez a terv változik, így naprakész.
Ezt követően élénk vita alakult ki a Képviselő-
testület és a lakosság között a polgármester 
szabadság megváltása ügyében. 
Elhangzott, hogy a vizsgáló bizottság rövide-
sen nyilvánosságra hozza a közel egy éves 
működése során tapasztaltak alapján meg-
hozott határozatát.
erdősi lászló polgármester megköszönte 
mindenkinek az aktív részvételt és az ülést 
bezárta.

Szabó György

illetve a budaörsi körzetet érintő problémák-
ra, amelyek az országos helyzethez viszonyít-
va elenyésző megterhelést okozott. 
stark zoltán kérdésére elmondta, hogy a Bu-
daörsi Rendőrkapitányságnak egy trafipax 
készüléke van, melyet főleg a 10-es út men-
tén használnak, átlagosan napi 8–10 órában. 
Herceghalom közlekedési szabálysértéseinek 
száma nem teszi indokolttá több alkalommal 
történő sebességmérést. 
túri jános azt kérdezte, hogy melyek azok a 
bűncselekmény fajták, amelyekre különös fi-
gyelmet kell fordítani. 
A válaszban elhangzott, hogy főként az ittas 
vezetésre szükséges odafigyelni, de a legin-
kább hasznos módszer, ha a szomszédok 
odafigyelnek egymásra és ha valami rend-
ellenességet tapasztalnak, akkor azt azonnal 
jelentik.
makay István kiegészített a felszólalást azzal, 
hogy részt vett a Budaörsi Rendőrkapitány-
ság fórumán, ahol 20 település polgármeste-
rei és jegyzői vettek részt. Ezen a fórumon ar-
ról kaptak tájékoztatást, hogy 2013 óta 30%- 
al csökkent a térség baleseteinek száma. 
Konkrétan, míg 2013-ban 130 gépkocsi eltu-
lajdonítás volt, ez a szám 2015-ben 20-ra 
csökkent. 

makay István elmondta, hogy arra kérte a Ka-
pitány urat, járjon el annak érdekében, hogy 
ez a térség is tudjon pályázni a térfigyelő ka-
merarendszer kiépítésére, ugyanis ez most 
nem lehetséges.
szabó györgy szerkesztő facebook bejegy-
zésekre hivatkozva azt kérdezte, hogy milyen 
törvényi lehetőségek vannak érvényben se-
besség korlátozó eszközök (fekvőrendőr, mű-
tárgy kihelyezése) felállítására Herceghalom 
útjain.
Aubéli ákos elmondta, hogy személyes ta-
pasztalatai alapján nem látja indokoltnak a 

Január 26-án tartotta Herceghalom Község 
Önkormányzata a szokásos falugyűlést és 
közmeghallgatást. Mint minden alaklommal 
most is kaptak meghívást azok a szolgáltatók, 
akik jelen vannak Herceghalom életében. A 
16 meghívottból négyen jelentek meg. Így a 
jelenlévők kérdéseket tehettek fel a Depónia 
Kft., az ÉTV, valamint a Budaörsi Rendőrkapi-
tányság részéről megjelent képviselőknek. 
Képviseltette magát az iskola, az óvoda és a 
Bereax Bt is. 
A falugyűlés a 2015. évi gazdasági beszámo-
lóval kezdődött, melyet erdősi lászló polgár-
mester prezentált a megjelenteknek. 
Megtudhattuk, hogy a község lakóinak szá-
ma 2348 fő, az elmúlt évben 40 gyermek szü-
letett és 17 fő hunyt el.
A 2015. év beruházásairól szólva polgármes-
ter úr megemlítette az elkészült műfüves 
sportpályát, a kápolna felújítását, az új osz-
tályterem kialakítását a könyvtár folyóirat ol-
vasójának helyén, és az ÉTV vízi közmű felújí-
tását.
A pénzügyi eredmények kapcsán szót ejtett a 
2015. év eredményeiről és a 2016-ra tervezett 
pénzügyi mutatókról, úgy a kiadások, mint a 
bevételek függvényében.
Ezek a főbb számok a következők:

A 2016. évi költségvetési koncepció prioritásait 
előző számunkban olvashatták. Ezekhez a pri-
oritásokhoz kapcsolódó költségek a felhalmo-
zás és felújítás címszó alatt található tételek.
A beszámolót követően Aubéli ákos a Buda-
örsi rendőrkapitányság részéről tájékoztatta 
a jelenlévőket a község bűnügyi helyzetéről. 
Elmondta, hogy az elmúlt évben stagnált a 
bűnesetek száma. Herceghalom a környező 
településekhez képest, jó helyzetben van az 
évi 30–40 közötti bűnesetek számával. Orszá-
gos viszonylatban pedig kiváló a helyzet. Ki-
tért a migrációs válság kapcsán a települést 

2015. évi előzetes és 2016.évi várható költségvetési adatok (eFt-ban)

bevételek 2015 2016

Önkorm. működési támogatás 101 189 98 084

Felhalmozás célú támogatások 44 000 –

Közhatalmi bevételek (adók) 207 750 217 300

Működési bevételek 48 458 48 000

Kölcsönök 1 814 1 500

Előző évi pénzmaradvány 104 906  102 219

bevételek összesen 508 117 467 103

2015. évi előzetes és 2016.évi várható költségvetési adatok (eFt-ban)

Kiadások 2015 2016

Önkorm. működési célú 161 788 159 000

Felhalmozás 18 969 44 000

Szociális juttatások 19 460 15 000

Pénzeszköz átadások 42 721 40 000

Intézményfinanszírozás 162 960 160 000

Tartalékok 102 219 52 103

Kiadások összesen 508 117 467 103
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a falugyűlés margójára – A költségvetésről általában

Ez volt 2015-ben is, és az akkori közmeghallgatás 
eredményeként könyvelem el, hogy sikerült az is-
kola ügyét a szülőkkel együtt felvetni, és a lakos-
sággal karöltve a polgármestert lépésre kénysze-
ríteni az ügyben. Bár megkaptam érte a „fekete-
levest”, én mégis sikerként könyvelem el. Már van 
az iskolabővítésre vonatkozó szakmai koncepci-
ónk, engedélyezési terv, elindítottuk a szükséges 
HÉSZ módosítást stb. Ezen felül a képviselők min-
dent megtesznek annak érdekében, hogy a 
herceghalomi iskolabővítést a felettes szervek is 
ugyanolyan fontosnak lássák, mint mi helyiek.
Egyébként képviselőként fontosnak tartom ki-
nyilvánítani azt is, akár ülésrenddel is, hogy egy 
vagyok a herceghalmi lakosok közül. A képvise-
lőség az egy feladat, egy szolgálat, ami egyálta-
lán nem azzal jár, hogy izoláljuk magunkat, és kí-
vülről tekintsünk a lakosokra. Ha nincs előadói 
faladat, nincs értelme „díszpintyként” némán ül-
ve elkülönülni az emberektől.
Szó esett a kápolnáról is.
A közeljövőben három pályázati lehetőség is ki-
írásra kerül, amin indulhatunk a kápolna felújítá-
sával. Ha lehetőség van pályázati pénzből finan-
szírozni a költségeket, miért ne törekedjünk rá?
Sokszor szegezik nekem a kérdést, hogy miért 
adtam át a munkálatok koordinálásának felada-
tát. 2014-ben a kivitelezési munkák megrendelé-
sekor a Polgármester úr szakmai szempontból 
indokolatlan lépéseket tett. Mivel a munkák 
megrendelése, szerződéskötés, a teljesítés iga-
zolása és a kifizetés a polgármester hatásköre, az 
előkészítés teljes figyelmen kívül hagyását is 
megteheti. És ez be is következett: generál kivi-
telező még nem volt, de a padokat és a padlófű-
téshez a fűtőszálakat is megrendelte, kifizette. 
Egy egyszerű hasonlattal élve a fotel már meg 
van a nappaliba, de a ház teteje még hiányzik. 
A restaurátori feladatokat a felújítás előtt szüksé-
ges elvégezni. Hiszen a freskóknak a konzerválá-
sa feltárása, tisztítása, csak akkor lehetséges, ha 
még meg van az eredeti vakolat. A freskókat 
még nem pótolták.
(A kápolna felújításáról kétoldalas cikket olvashat-
nak a Hírmondó januári számában. Szerk.)
A falugyűlés utolsó mozzanataként a lakosság 
felvetette a polgármesteri szabadságmegváltás 
kérdését. A vizsgálóbizottság tagjaként tájékoz-
tatást nem adhatok. Testületi döntést követően 
tárjuk nyilvánosság elé az ügyet. Azonban tudni 
kell, hogy a bruttó 3 millió 822 forint (2014. évi 
költségvetés II. sz. módosítás egyéb személyi 
juttatások) kifizetését nem a képviselő-testület 
rendelte el. Semmilyen testületi határozat nem 
született az ügyben. A képviselők közvetve és 
utólag értesültek az összeg kifizetéséről. Mivel a 
testület felel az önkormányzat gazdálkodásáért, 
kutya kötelessége egy ilyen nagy összegű kifize-
tés körülményeit kivizsgálni, főleg, ha az a testü-
let tudta nélkül történt.

Csizmadia Zsuzsa képviselő, 
a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság elnöke

gármester „felügyeli”. Intézmények esetében is 
vegyünk egy példát. Könyvtári programtámoga-
tás keretösszege 300 000 forint, amiről a testület 
a költségvetésben határozott. A keretösszegen 
belül a könyvtárvezető dönti el, hogy mikor, 
mennyiért, milyen programot rendel. 
A keret túllépése esetén lehetőség van a költ-
ségvetés módosítására, mely már újra a testület 
hatásköre. 
Vizsgáljuk meg mire alapoztuk a költségvetés 
számait.
1./ A 2015. évre tervezett adatokra.
2./ A 2015. év kiadásaira és bevételeire, melyek 
november hóig ismertek. A teljesített adatokat, a 
pénzügyi vezető asszony kivetítette a teljes évre. 
3./ A 2015. évhez képest a koncepcióban megfo-
galmazott alapelvek érvényesítésére.
Megfogalmazható egy általános törekvés: nehe-
zebb gazdasági helyzetben figyelni kell az át-
gondolt, körültekintő gazdálkodásra, és a tarta-
lékképzésre, amely az elmaradt bevételek pótlá-
sára, másrészt az előre nem látható feladatok, 
kiadások fedezete lehet. Szeretnénk iparűzési 
adót fizető cégek beköltözését elérni. 
Szempontrendszerünk a következő volt:
•	 takarékos	működtetés
•	 kötelező	feladatok	biztosítása
•	 szociális	rászorulók	támogatása
•	 tudatos	településüzemeltetés	és	fejlesztés
•	 pályázatfigyelés,	önrész	megteremtése
•	 önként	vállalt	feladatok	ellátása	a	tavalyi 

színvonalon.
A költségvetés az adott évre tervezett beruházá-
sokat is tartalmazza. Ezt a Hírmondó januári szá-
mában olvashatták a képviselő-testület munka-
tervének beszámolójában.
A pályázat, mint forráslehetőség a korábbi évek-
hez képest gyakrabban szerepel egy-egy terve-
zett beruházás mellett. Ennek oka az, hogy 2016. 
január 29-én kormánydöntés alapján, Pest me-
gye önálló régióvá vált. Ezzel a megye egésze a 
valós fejlettségének megfelelő besorolásba ke-
rült, és a kevésbé fejlett régiók jogosultsági sza-
bályai szerint lesz támogatható. Ez többletfor-
rást jelenthet a közszféra fejlesztésére. (Erről saj-
tótájékoztatón számolt be Csenger Zalán Zsolt or-
szággyűlési képviselő. melyről bővebben a 10. ol-
dalon olvashatnak tudósítást. Szerk.)
Végezetül a közmeghallgatáson a lakosság ré-
széről felvetődött pár kérdésre szeretnék reflek-
tálni.
A lakossági fórumon elhangzott a képviselők ül-
tetési rendjének kérdése.
A képviselők úgy határoztak, hogy visszatérnek 
a több tíz éves gyakorlathoz, miszerint a lakosok 
között foglalnak helyet. Miért? Polgármester úr 
maga vezette le a fórumot. A képviselők nem 
kaptak ebben szerepet. Maradt a kérdésfeltevés 
lehetősége a képviselők számára is. Az pedig fur-
csa lett volna a színpadról feltenni. A képviselők 
így a lakosokkal közösen tudnak fellépni, témá-
kat felvetni. 

Miért szükséges a költségvetési koncepció?
Tavaly decemberben, az év utolsó testületi ülé-
sén a Képviselő-testület elfogadta a 2016-os év 
költségvetési koncepcióját. A testület, annak el-
lenére, hogy nincs koncepciókészítési kötele-
zettsége (2014-ig volt) úgy gondolta, hogy a 
megalapozott költségvetéshez szükséges elvé-
geznie ezt a munkát.
A koncepció célja a költségvetés végleges kiala-
kításához szükséges alapelvek meghatározása. 
Az elfogadott határozatban a testület rögzítette, 
hogy a szűkülő adóbevétel, a csökkenő állami 
szerepvállalás és elvonások miatt szükséges a ki-
adásokat csökkenteni. A csökkentés mértéke a 
2015. évihez képest 4% .
Összességében elmondható, hogy a jelenlegi is-
mereteink szerint önkormányzatunk a 2016. év-
ben az eddigi éveknél lényegesen kevesebb for-
rásból gazdálkodhat. A működési feladatok ellá-
tása nincs veszélyben, takarékos gazdálkodással 
az elért színvonal tartható.
Lényeges azt is megismerni, hogy általában mi-
lyen szempontokat kell figyelembe venni egy 
költségvetés elkészítésekor.
A költségvetési koncepciót a központi költség-
vetési irányelvek, az önkormányzatok forrásai-
nak szabályozása, a helyben képződő bevételek 
nagysága, az önkormányzat kötelezettségei, az 
önként vállalt-, a gazdasági programban megha-
tározott feladatok figyelembételével kell össze-
állítani.
Központi költségvetés érvényesíti az önkor-
mányzatok felé a feladatalapú finanszírozás mel-
lett a szolidaritás (pozitív kiegyenlítés) elvét. Ez 
azt jelenti, hogy az alacsonyabb adóbevétellel 
rendelkező települések kiegészítő forrásban ré-
szesülnek, míg a jelentős iparűzési adóval ren-
delkező településeket pedig sávosan növekvő 
mértékben terheli az elvonás. Sajnos ez utóbbi 
vonatkozik településünkre is.
2016 januárban a költségvetés beterjesztésre ke-
rült. A pénzügyi bizottság, majd azt követően a 
testület egy részletes adatokat tartalmazó anya-
got tárgyalt, amiben a 2016. év tervezett kiadásai 
és bevételei szerepelnek. A képviselők és a pénz-
ügyi bizottság tagjai több alkalommal egyeztet-
tek, hogy egy jól átgondolt, körültekintő, min-
denki számára elfogadható tervezet szülessen. A 
költségvetés elfogadásának határidejét a tör-
vény március 15-ig határozza meg. 
Az elfogadott költségvetés az adott évre megha-
tározza az önkormányzat és intézményei műkö-
dését, lehetőségeit. A képviselő-testület keret-
összegekről dönt, amiből az intézmények egy-
részt a törvényi kötelezettségnek eleget téve /pl. 
bérek/ fixen, másrészt az adott keretösszegen 
belül szabadon gazdálkodhatnak. Erre egy pél-
da: Önkormányzat vonatkozásában – árubeszer-
zés. A testület azt szavazza meg, hogy a 2016. év-
re erre a feladat ellátására 2 262 630 forintot költ-
het az önkormányzat. Azon belüli kifizetésekre a 
testületnek nincs rálátása, a kifizetéseket a pol-

a januári közmeghallgatáson értesülhettek a jelenlévők Herceghalom Község Önkormányzatának 2016. évi 
tervezett költségvetéséről. a falugyűlést követően már többen is jelezték, hogy a bemutatott költségvetés 
számait nem értik annak ellenére, hogy azt kivetítve is és szóban is megismerhették. Ezt követően a facebookon 
és a fórumon is megjelentek bejegyzések ebben a témában. a költségvetésben szereplő számok a költségvetési 
koncepció eredményeként kerültek be a költségvetésbe.
a koncepció ismertetésére a leghivatottabb személy Csizmadia Zsuzsa a Pénzügyi és településfejlesztési bizott-
ság elnöke. Őt kértük meg, szíveskedjen némi magyarázatot adni a falugyűlésen elhangzottakhoz.
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Nincs ez másként az önkormányzati működés so-
rán sem. Határozati javaslatokat, előterjesztéseket 
jellemzően a polgármester terjeszt a képviselő-tes-
tület elé. Van azonban különbség, ugyanis az ön-
kormányzati működés ismeri azt a lehetőséget is, 
hogy egy-egy képviselő, vagy képviselő-csoport 
nyújtson be javaslatot. De ebben az esetben is, a 
képviselő-testület dönt arról, hogy elfogadja vagy 
nem a javaslatot és határoz. A végrehajtás a polgár-
mesteri hivatal feladata. 
A képviselő-testületnek a végrehajtásba nincs bele-
szólása, de jogszabályban meghatározott módon el-
lenőrizheti és számon kérheti a végrehajtást. Mint a 
parlamentben itt is interpellálhat egy-egy képviselő 
a polgármesterhez, kérdést intézhet egy-egy határo-
zat végrehajtására vonatkozóan. Az erre adandó vá-
laszt is a törvény határozza meg azzal, hogy vagy 
azonnal szóban történő választ tesz lehetővé, vagy 
30 napon belül írásban írja elő a válasz megadását.
A szankciókról.
A vonatkozó törvény szerint az önkormányzat egyik 
szereplőjét sem lehet lemondatni. A választási tör-
vény a választások útján megválasztott képviselők 
visszahívását nem teszi lehetővé. Az ÖTv. egyes pa-
ragrafusai mind a képviselők, mind a polgármester 
vonatkozásában bizonyos büntetés kiszabását lehe-
tővé teszi, de ezek okaként precízen körülhatárolt le-
hetőségeket említ. Ezek a szankciók különböző mér-
tékű illetmény megvonást jelentenek.
Erről többet a 2001. évi CLXXXIX törvényben olvas-
hatnak.

Szabó György felelős szerkesztő

(mint munkáltató) és a polgármester között válasz-
tás útján létrejövő jogviszony. A törvény szerint a 
képviselő-testületet a polgármester képviseli, vagy 
az ő általa meghatalmazott személy.
Az önkormányzatban születnek a döntések, me-
lyeket a polgármesteri hivatal hajt végre. A polgár-
mesteri hivatal irányítója a polgármester, a törvé-
nyes működést a jegyző biztosítja. Vannak törvény 
által előírt szabályok mindkét szervezet működé-
sére vonatkozóan, melyek látszólag zavart okoznak 
az értelmezésben. Ilyen például az, hogy a polgár-
mester munkáltatója a képviselő-testület. Ilyen 
például az, hogy a polgármesteri hivatalt a törvény 
kötelezi a képviselő-testület munkájának segítésé-
re. És nem utolsó sorban a jegyző, mind a polgár-
mesteri hivatal, mind a képviselő-testület törvé-
nyességi felügyeletét is ellátja. 
Csak zárójelben említem, hogy ez a rendszer meg-
felel a parlament működésének, természetesen ki-
csiben. A parlamenti képviselők a törvényhozók, a 
miniszterelnök a végrehajtó (a minisztériumok út-
ján). Mindkettő választások útján kerül hatalomba. 
Figyelemmel kísérve működésüket még soha nem 
fordult elő, hogy a parlamenti képviselőkön kérték 
volna számon, ha valamelyik határozat nem került 
végrehajtásra. Megjegyzem ez elő sem fordulhat.
Mi a helyzet a határozati javaslatokkal?
A parlament működése során nyilvánvaló, hogy a 
kormány nyújt be javaslatokat a parlamentnek. 

Sokan, több fórumon 
bírálták az utóbbi idő-
ben az önkormányzat 
munkáját, a vélt vagy 
valós hibákat a képvise-
lő-testületnek felróva. 
Ebben az írásban azt 
próbálom megfogal-
mazni, hogy mit is jelent 
az önkormányzat. Bizo-

nyára sokaknak az itt leírtak jól tudott fogalmak 
lesznek, de talán nem érdektelen a pontosítás. Cé-
lom ezzel az, hogy az esetlegesen felróható hibá-
kat azoknak címezve, akikre a dolgok megoldása 
tartozik nagyban segítik a megoldást is.
Egy település működtetésében – így Herceghalo-
méban is – két szervezet játszik fontos szerepet. Ez 
két különböző szervezet, különböző feladatokkal, 
azonban egymás nélkül, vagy inkább úgy helye-
sebb, hogy bármelyik nélkül a település gazdátlan-
ná, irányíthatatlanná válna. 
Az önkormányzat a döntéshozó szervezet, mely 
két „szereplőből” áll, a képviselő-testületből és a 
polgármesterből. Mindkét szereplő, választás útján 
kerül pozícióba. A kör a polgármester személyében 
záródik, ugyanis ő irányítja a hivatalt a jegyző hiva-
talvezetői közreműködése mellett. 
A vonatkozó jogszabály szerint (ÖTv.) a polgármes-
ter foglalkoztatási jogviszonya a képviselő-testület 
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mit jelent az önkormányzatiság?

alapítványi bál volt Herceghalomban
jósda is várta a közönséget. A talp alá valót Toni 
és a Cool-Boys játszotta kivilágos virradatig.
A vacsorát az idén a TESCO konyha dolgozói 
györgy gabriella és feketéné filip floare (Vika) 
főzte, mindenki megelégedésére. 
Köszönet a támogatóknak, akik nélkül a bál nem 
jöhetett volna létre.
További felvételeket láthatnak a bálról Herceg-
halom honlapjának galériájában.

Szabó György

Február 6-án megtelt a tornacsarnok bálozókkal. 
Herceghalom Gyermekeiért Alapítvány ezen a 
napon rendezte meg évi szokásos farsangi bál-
ját. Minden hely elkelt és nyolc órakor elkezdőd-
hetett a program a HEKKE Tánckedvelő Klubjá-
nak show-táncával, melyet fülöp ágoston szil-
via tanított be. Majd az ovisok következtek. Őket 
gál Isis és édesanyja gál Ariel produkciója köve-
tett. Isis először hárfán játszott két saját szerze-
ményt édesanyja zongorakíséretével, majd nép-
dalokat adott elő citerakísérettel. Majd két ope-
raáriát adott elő, rendkívül magas színvonalon. A 
következő produkció fülöp Attiláé volt, aki ti-
zenkét hölgyet vitt táncba. Standard és dél ame-
rikai táncokat mutattak be. Az iskola végzős di-
ákjai zárták a műsort, egy fergeteges cserl szton-
nal. A báli hangulatot fokozta a HEKKE Táncked-
velő Klubjának bevezető tánca, egy angolkerin-
gő. Már hagyomány, hogy kaszinó, rulett asztal 
és black-jack asztal mellett kipróbálják szeren-
cséjüket a résztvevők. Kávéház, grafológus és 
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is jelentősen rontja a beszédértési nehézség.
A hallásvizsgálat hivatott megállapítani a be-
teg halláscsökkenésének a mértékét.
A rendszeres hallásvizsgálati kontrollal (éven-
te legalább 1x), és a hallás javításával meg-
előzhető akár a családi nézeteltérés, akár a ki-
rekesztettség érzése. A jó hallás jelentősen ja-
vítja az életminőséget!
négy fontos jel ami a halláscsökkenésre 
utalhat:
•	 figyelje	 meg,	 hogy	 1–1	 beszélgetés	 alkal-

mával többször visszakérdez-e?
•		önnek	 tökéletes	a	 televízió	hangereje,	má-

sokat viszont zavar.
•	 sokszor	nem	hallja	meg,	ha	csengetnek	az	

ajtón.
•	ha	utcán,	boltban	vagy	bárhol	Önhöz	szól-

nak, sokszor nem hallja meg elsőre.

HALLÁS SZŰRÉS 
HERCEGHALOMBAN

2016. MÁRCIuS 7-ÉN,  
10.00–11.30 óRÁIG

A KEK-BEN
A VIZSGÁLAT MAGA FÁJDALOMMENETES
ÉS MINDÖSSZE 15 PERCET VESZ IGÉNYBE!!

Igen, szoktunk néha együtt zenélni, ha időnk 
engedi. Van egy kis zeneszobánk, ott szok-
tunk gyakorolni. Nem tartom kizártnak, hogy 
ha lesz rá lehetőség, együtt is játsszunk a lá-
nyommal Herceghalomban. Már többször ze-
néltünk együtt abban az egyházi közösség-
ben, ahova tartozunk. 
Mikor van ideje gyakorolni?
Többnyire munka után hétköznapokon, és 
hétvégeken. Szinte nem telik el úgy nap, 
hogy ne gyakoroljak. Sokszor éjfélig is gyako-
rolok, de 1–2 órát minden nap biztosan. Ez 
nagy türelmet igényel a családom és a 
szomszédaim részéről is. Például amikor Do-
rottya tanulna, ugyanis szerinte két szinttel 
feljebb, és füldugó használata mellett is tisz-
tán hallatszik, ha pánsípozok. Így is meghallja 
és megjegyzi, ha félrecsúszik egy-egy hang.
Bizonyára tudja, hogy Herceghalomban töb-
ben is foglalkoznak zenével. Elképzelhetőnek 
tartja, hogy egyszer megalakul egy herceg-
halmi zenekar, melynek vezető hangszere a 
pánsíp?
Igen, tudom, hogy nagyon sok tehetséges ze-
nész él Herceghalomban. Lehetségesnek tar-
tom egy „földi” zenekar megalakulását, bár 
nem a pánsíppal az élén. Én nem tartom ma-
gam művésznek, de a zene iránti szeretet fon-
tos helyet foglal el az életemben. Ez legyen a 
jövő zenéje. 
Köszönöm, hogy időt szakított rám és el-
mondta a történetet. További sikereket kívá-
nok Önnek és kedves lányának is.  

Szabó György

kerül, mivel a környezettel való kapcsolattar-
tásban a hallásnak, beszédértésnek FONTOS 
szerepe van. Halláskárosodásnál a fül a hang-
ingereket, beszédet már gyengébb hatásfok-
kal dolgozza fel, és továbbítja az agy felé. 
A halláscsökkenés majdnem olyan gyakori, 
mint a látáskárosodás. A látás meggyöngülé-
se esetén az ember szemüveget használ, a 
halláscsökkenésben szenvedők viszont ritkán 
keresnek azonnali megoldást, csak akkor,  
amikor már a hallással kapcsolatos problé-
mák fokozódnak, és a  mindennapi életben 
komoly problémát okoznak. Sokan úgy érzik, 
hogy a halláscsökkenés az öregedés jele és 
emiatt szégyellik (akár hiúságból is) ha készü-
léket kell viselniük. Egy felmérés szerint a hal-
lás probléma megjelenésétől a szakember 
felkereséséig kb. 10 év telik el. Ilyen hosszú 
idő elteltével a halláscsökkenés mértéke 
olyan előrehaladottá válik, hogy az agy a be-
szédet már másképpen dolgozza fel és továb-
bítja, mint az ép hallásnál, hiszen elszokik, „el-
lustul” a hallástól a környezeti hangoktól.
Legtöbben nem vesznek róla tudomást, hogy 
a televíziót hangosabban hallgatják, vissza-
kérdeznek, félreértenek. Később a társalgás 
nehézségekbe ütközik. Ebből fakadóan csalá-
di konfliktushoz vezethet a halláskárosodás. 
A szélesebb körű kapcsolatainkat, a napi 
kommunikációs tevékenységünk minőségét 

Először ezzel a hangszerrel egyik nagybá-
tyámnál találkoztam, elvarázsolt ennek a 
hangszernek az egyszerűsége és csodálatos 
hangzása. Első hallásra beleszerettem. Mivel 
más hangszereken is játszom, azt gondoltam, 
gyerekjáték lesz megtanulni pánsípozni. Az-
tán rá kellett jönnöm, hogy ez nem is olyan 
egyszerű, mint amilyennek tűnik. Akkor dön-
töttem el, hogy keresek egy pánsíptanárt, 
ami nem volt egyszerű, mert Magyarorszá-
gon nagyon kevesen játszanak ezen a hang-
szeren. Mindez 2012-ben kezdődött. 
Sikerült tanárt találni, vagy autodidakta mó-
don kezdett hozzá? Netán Dorottya segítsé-
gével?
Először magamtól kezdtem tanulni, de rájöt-
tem, hogy segítségre lesz szükség. Sikerült 
kapcsolatot teremtenem neves pánsíp művé-
szekkel, akikkel a mai napig kapcsolatban va-
gyok, és segítenek a fejlődésemben. Nagyon 
sokat segít Dorottya is, jó tanácsokat szokott 
adni, mert neki jóval kifinomultabb a zenei 
hallása, mint nekem. Van, hogy ő kísér gitá-
ron, mert a pánsíp egymagában kevés, egy 
árva hangszer. Van egy jó barátom, akinek a 
lánya szintén közreműködik zongorán a kísé-
retek lejátszásában, kidolgozásában. Ha ők 
nem érnek rá, keresek olyan internetes olda-
lakat, ahonnan zenei alapokat tudok venni, 
letölteni.
A nyilvánosság előtt is szoktak együtt zenélni 
Dorottyával? Ha igen, akkor várható, hogy 
meglepik a herceghalmiakat egy közös fellé-
péssel?

Hallásszűrés
herceghalomban
A halláskárosodás az egyik legsűrűbben elő-
forduló érzékszervi károsodás. Mo-on a fel-
nőtt lakosság 10% szenved valamilyen hallás-
csökkenésben. 65 év felett minden 3. ember 
érintett!

Az akusztikus szmog miatt (MP3, hangos ze-
ne, folyamatos, közvetlen zajártalom) a fiatal 
korosztály is jelentősen veszélyeztetett.
A belső fül nagyon érzékenyen reagál a 
kiserek keringési viszonyaira, melyet a keze-
letlen magas vérnyomás, cukorbetegség, kor-
szerűtlen táplálkozás és a dohányzás jelentő-
sen ronthat! 
Civilizált világunk a kommunikáción alapul. 
Az egyén, akinek halláskárosodása van, be-
szédértési zavarban szenved, és az egészsé-
ges társaival szemben hátrányos helyzetbe 

Már több alkalommal számoltam be a Hír-
mondóban olyan kiváló teljesítményről, mely 
Herceghalomban élő személyekhez kapcso-
lódik. Joggal büszkélkedhetünk azzal, hogy 
sok művész, neves sportoló lakik a települé-
sen. 

Több évre visszamenően emlékezhetünk 
nem zeti ünnepeinken, vagy egyéb rendezvé-
nyeken bereczki dorottya fellépéseire. 2015 
advent utolsó vasárnapjának szórólapján 
nem kis meglepetésre bereczki Csaba nevét 
olvashattuk a műsorban, akinek pánsíp játé-
kát élvezhette a KEK közönsége.
Miért éppen pánsíp és mióta játszik ezen a 
hangszeren? – kérdezem bereczki Csabát.

amit a halláskárosodásról tudni lehet 

bemutatjuk bereczki Csaba pánsípművészt
„...a zene iránti szeretet fontos helyet foglal el az életemben.”

Bereczki Csaba pánsípon játszik
2015. advent 4-ik vasárnapján
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az Érd és térsége Víziközmű Kft.
tájékoztatója a locsolási csatornadíj
kedvezmény igénylésének lehetőségéről

A vonatkozó jogszabályok szerint a szennyvízelvezetési helyről a 
szennyvízelvezető műbe kerülő szennyvíz mennyisége méréssel 
(szennyvízmennyiség mérő beépítésével) - mérés hiányában pedig az 
adott helyen fogyasztott vízmennyiség alapulvételével állapítható 
meg. Azaz, ahol a bebocsátott szennyvízmennyiséget külön nem mé-
rik, ott az elfogyasztott vízmennyiség alapján kell megfizetni a szenny-
vízdíjat.
A víziközmű-szolgáltatásról szóló 2011. évi CCIX. törvény egyes rendel-
kezéseinek végrehajtásáról szóló 58/2013. (II.27.) Kormányrendelet 63. 
§ (6) bekezdés d. pontja értelmében azonban lehetőség van arra, hogy 
ne vegye figyelembe az Érd és Térsége Víziközmű Kft. (továbbiakban 
ÉTV Kft.) a szennyvíz mennyiségének meghatározásánál az elkülönített 
mérés hiányában, házikert* öntözéséhez május 1-jétől szeptember 30-
ig terjedő időszakban felhasznált, az elszámolás alapjául szolgáló ivó-
vízfogyasztás 10 százalékát elérő vízmennyiséget, amennyiben azt a la-
kossági felhasználó kéri. Az ÉTV Kft. e csatornadíj kedvezményt meny-
nyiségi korrekció útján biztosítja.
*A házikert olyan lakossági Felhasználó nevén nyilvántartott legfeljebb 
2.000 m2 területű földterület (tehát ide nem értve balkonládákat, szobanö-
vényeket, stb.), mely felülete alkalmas olyan zöldterület kialakítására, ami-
nek fenntartásához annak folyamatos öntözése célszerű.
Mint az Ön számára is ismeretes, 2015. évben és az azt megelőző évek-
ben a fenti kedvezményt igénylés nélkül biztosította az ÉTV Kft. min-
den lakossági ügyfelének, azonban a vonatkozó jogszabályi rendelke-
zések változása miatt a nyári locsolási csatornadíj kedvezményt – az az-
zal élni kívánóknak – 2016. évtől már igényelni szükséges.
Az elkülönült mérés nélküli, locsolási csatornadíj kedvezmény igénylé-
sének feltételei a következőek:
•	A	lakossági	felhasználó	lehetőséget	biztosít	a	szolgáltatónak,	hogy	az	
igénybevétel feltételeit előzetes értesítés nélkül ellenőrizze.
•	A	lakossági	felhasználó	egyéb,	helyi	vízvételi	lehetőséggel	nem	ren-
delkezik (víziközműből szolgáltatott ivóvizet használ locsolás céljára), 
és nincs külön mérője a locsolási víz elszámolására (locsolási ikermérő 
vagy locsolási célú mellékvízmérő).
•	A	felhasználási	helyen	legfeljebb	2.000	m2 méretű házikert* található, 
és érvényes hitelesítésű bekötési vagy mellékvízmérő működik.

•	Igénylő	rendelkezik	az	ÉTV	Kft-vel	kötött	érvényes,	lakossági	díjas	köz-
szolgáltatási vagy lakossági díjas mellékszolgáltatási szerződéssel, illet-
ve nem áll fent teljes körű mellékmérősítés.
A locsolási csatornadíj kedvezményre jogosító igénylőlap társaságunk 
részére történő visszaküldésének határideje 2016. április 15, mely beér-
kezése esetén az ÉTV Kft. a kedvezményt 2016. május 1-től** biztosítja. 
Az igénylőlapot kitöltés és aláírást követően a fejlécben látható elérhe-
tőségeinkre kérjük eljuttatni (személyesen, telefaxon, elektronikusan 
vagy postai úton) a Felhasználó által igazolható módon. 
Az igénylőlapot a www.erdivizmuvek.huoldalról is letöltheti.
** Felhasználói mérőállás diktálás hiányában a szolgáltató arányosítással 
állapítja meg a fenti időpontokban a kedvezmény alapjául szolgáló kezdő 
és záró időpont mérőállásait, soron kívüli szolgáltatói mérőleolvasást az 
ÉTV Kft. az elkülönített mérés nélküli, locsolási csatornadíj kedvezmény 
okán nem végez.
Amennyiben az igénylőlap 2016. április 15. után érkezik be társasá-
gunkhoz, úgy az ÉTV Kft. az elkülönített mérés nélküli, locsolási csator-
nadíj kedvezményt a soron következő elszámolási periódusban bizto-
sítja a felhasználó részére, és a korábbi periódusra elmaradt locsolási 
kedvezmény visszamenőlegesen nem érvényesíthető.
A kérelmet nem szükséges évente meghosszabbítani, a kedvezményt a 
közszolgáltatási vagy mellékszolgáltatási szerződés tartama alatt az 
ÉTV Kft. folyamatosan biztosítja.

ügyfélfogadás:
Hétfő: 8:00 –20:00
Kedd, Csütörtök: 7:30 –15:00
Péntek: 7:00 –13:00

2030 Érd, Felső u. 2. 
Postacím: 2031 Érd, Pf.: 55.
Telefon: +36 23 521 751
Fax: +36 23 521 759
E-mail: ugyfelszolgalat@erdivizmuvek.hu

Tisztelettel: Az Érd és Térsége Víziközmű Kft. ügyfélszolgálata

Igénylőlap és Nyilatkozat
Alulírott
Felhasználó neve, születési neve, lakcíme: . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Az igényléssel érintett felhasználási hely címe:  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Felhasználó azonosító szám: . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
Felhasználó nyilatkozom, hogy igénylésem a fentiekben felsorolt feltételeknek megfelel, a víziközmű-szolgáltatásról szóló 
2011. évi CCIX. törvény egyes rendelkezéseinek végrehajtásáról szóló 58/2013. (II.27.) Kormányrendelet 63. § (6) bekezdés d. 
pontját – mely az elkülönített mérés nélküli locsolási csatornadíj kedvezmény igénybevételéről rendelkezik – megismertem, 
ezek alapjánés ezúton kérem, hogy a fent megjelölt felhasználási hely vonatkozásában az ÉTV Kfta kedvezményt részemrea 
hatályos jogszabályi rendelkezésekszerint biztosítsa.

Kelt: …………………………………….                                     ………………………………………….
                                                                                                                            Felhasználó saját aláírása
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ködni. Az okmányirodai funkciók mellett kö-
zel 500 ügykörben (az ügytípusok száma fo-
kozatosan növekszik) fordulhatnak majd az 
ügyfelek irodánkhoz. A Kormányablak telje-
sen akadálymentesített lesz, változatlanul a 
hét valamennyi munkanapján fogadja az 
ügyfeleket. 
Az átmeneti körülmények miatt kérnénk a 
Tisztelt Lakosság megértését! Bízunk benne, 
hogy az új Kormányablak üzembe helyezésé-
vel, szép, megújult környezetben, még haté-
konyabban tudjuk majd ügyfeleinket kiszol-
gálni!

Dr. Szelenczy Gabriella járási hivatalvezető

ügyfélszolgálattal kell felvenni a kapcsolatot, 
milyen okmányokra van szükség az ügyinté-
zéshez, és igény esetén segítenek a nyomtat-
ványok kitöltésében is. Ilyen például:
•	 Magyar	 igazolványok	 kiadásával	 kapcsola-

tos eljárás
•	 Gyermekgondozási	díj	igénylésével	kapcso-

latos eljárás
•	 Csecsemőgondozási	 díj	 igénylésével	 kap-

csolatos eljárás
•	 Tájékoztatás	illetékek	és	igazgatási	szolgál-

tatási díjak mértékéről
•	 Segítségnyújtás	az	Építésügyi	hatósági	enge-

délyezési eljárásokat Támogató elektronikus 
Dokumentációs Rendszer (ÉTDR) kapcsán az 
elektronikus ügyintézésre vonatkozóan

Kiegészítő szolgáltatást nyújtanak például az 
alábbi esetekben:
•	Ügyfélkapu-regisztráció
•	Az	ingatlan-nyilvántartásból	nem	hiteles	és	

elektronikusan hitelesített tulajdoni lap má-
solat, valamint térképmásolat lekérdezése 
igazgatási szolgáltatási díj megfizetése elle-
nében

•	 Az	 ügyfelek	 azonosítását	 követően	 egyedi	
ügyük intézéséhez internetes kapcsolati le-
hetőség, szakmai és informatikai segítség-
nyújtás

•	 Tájékoztatás	 nyújtás	 az	 egyéni	 vállalkozás	
működési szabályairól

•	Betekintési	 lehetőség	biztosítása	az	Orszá-
gos Cégnyilvántartási és Céginformációs 
Rendszer cégadatbázisába

A várandós kismamák és a kisgyermekkel ér-
kező szülők részére Pest megye több kor-
mányablakában és okmányirodájában foko-
zatosan bevezetésre kerül a családbarát ügy-
félhívó rendszer, amely az internetes foglalá-
sokat is figyelembe veszi, és azok optimalizált 
kezelésével lehetővé teszi, hogy a kiemelt 
ügyfelek sorába lépő, a kisgyermekkel érkező 
szülők gyorsan és zökkenőmentesen végez-
hessenek hivatalos dolgaikkal.

Dr. Szelenczy Gabriella  járási hivatalvezető

Az Okmányirodai Osztály telefonszáma:
+36 20 277 3661.
 Az okmányirodai ügyekhez tartozó csekke-
ket a Dózsa György téren található korábbi 
BKV-jegypénztár épületében ideiglenesen 
elhelyezést nyert postai kirendeltségen tud-
ják ügyfeleink befizetni.
Az átalakítást végző kivitelező a GENKISZ Épí-
tőipari és Szolgáltató Kft. A kivitelezés időtar-
tama szerződés szerint 120 nap, a megnyitó 
tervezett időpontja várhatóan május közepe. 
A beruházást a 2015. évi központi költségve-
tés finanszírozza.
Az új Kormányablak megújult épületben, 10 
munkaállomással, két fotófülkével fog mű-

•	 a	lakcímigazolvánnyal	kapcsolatos	ügyek
Az ország bármely második generációs kor-
mányablakánál vagy okmányirodájánál intéz-
hetőek 
•	 a	személyazonosító	igazolvánnyal	és	az	út-

levéllel kapcsolatos ügyek,
•	 a	vezetői	engedéllyel	és	a	gépjárműokmá-

nyokkal kapcsolatos kérelemre induló 
ügyek,

•	 a	 mozgáskorlátozottak	 parkolási	 igazolvá-
nyával kapcsolatos ügyek,

•	 az	egyéni	vállalkozói	 igazolvány	kiadásával	
kapcsolatos ügyek, továbbá a tevékenység 
megkezdésének és megszüntetésének be-
jelentése

A második generációs kormányablakoknál 
országos illetékességgel intézhető a fent fel-
soroltak mellett a már említett több száz ügy-
kör. Ezek között vannak saját hatáskörben 
vagy közreműködő hatóságként intézhető 
ügyek és olyanok, amelyekben irányító tájé-
koztatás nyújtása történik. 
A kormányablakban előterjeszthető kérel-
mek és bejelentések esetében az ügyfél be-
adványait a hivatal bonyolítja le az illetékes 
hatóságoknál, részletesen tájékoztatva a ké-
relmezőt az ügymenetről, vagy a hiánypótlás-
ról. Ezáltal az ügyfeleknek nem kell több hely-
re elmenniük, és többféle ügyfélfogadási 
rendhez igazodniuk. Ilyen például:
•	 Családtámogatási	ügyek	számos	típusa
•	 Egészségbiztosítási	 ellátással	 kapcsolatos	

ügyek számos típusa
•	 Egyes	nyugdíjbiztosítási	ügyek
•	 Aktív	korúak	ellátása	iránti	kérelmek
•	 Állampolgársági	 ügyekhez	 kapcsolódó	 ké-

relmek
•	 Fogyasztóvédelmi	panaszok,	közérdekű	be-

jelentések felvétele
Vannak olyan ügyek, amelyekben a kormány-
ablakok kizárólag tájékoztatást tudnak adni 
és olyanok, amelyekben szolgáltatást is tud-
nak nyújtani. Abban az esetben, ha a kor-
mányablak kizárólag tájékoztatást nyújt, az 
érdeklődő megtudhatja, hogy hol, milyen 

Tájékoztatjuk a Tisztelt Lakosságot, hogy a 
Pest Megyei Kormányhivatal Budakeszi Járási 
Hivatalának Okmányirodai Osztályán 2016. 
január 04. napjától átalakítási munkálatok 
kezdődtek. A Budaörsi Kormányablak létre-
hozását követően, előre láthatóan 2016. má-
jusától, Budakeszin is megkezdi működését 
egy második generációs Kormányablak a je-
lenlegi Okmányiroda helyén.
Az átalakítás idején (a költözés miatt feltétle-
nül szükséges ügyfélfogadási szünetet leszá-
mítva) a Budakeszi, Dózsa György tér 25. szám 
alatt, változatlan címen, az épület udvarán el-
helyezett ideiglenes irodában, a megszokott 
nyitva tartással várjuk kedves ügyfeleinket. 

Az elektronikus ügyintézés fejlesztése mel-
lett fontos, hogy az ügyfelek az ország minél 
több pontján személyesen is tudjanak hivata-
los ügyeket intézni, ezért országosan már 
több mint 100 – ebből Pest megyében 12 – 
helyszínen áll kormányablak az érdeklődők 
rendelkezésére, és ez a szám folyamatosan 
emelkedik. Az újonnan nyíló, úgynevezett 
második generációs kormányablakok kibő-
vült feladatkörrel, a korábbi okmányirodai ha-
tásköröket is ellátva működnek és több hatás-
kör esetében országos illetékességgel bírnak. 
Akinek személyesen nincs lehetősége felke-
resni az egységes arculatú, korszerű techniká-
val felszerelt irodákat, ügye intézéséhez tele-
fonos segítséget kaphat a nap 24 órájában 
működő kormányzati ügyfélvonal 1818-as 
kék számán vagy a 1818@1818.hu e-mail cí-
men.
A Pest Megyei Kormányhivatal kormányabla-
kainak ügyfélfogadási rendje megyei szinten 
egységesen került meghatározásra.
Hétfőn: 7:00–17:00
Kedden: 8:00–18:00
Szerdán: 8:00–20:00
Csütörtökön: 8:00–18:00
Pénteken: 8:00–16:00
A felesleges várakozás elkerülése érdekében 
a második generációs kormányablakokhoz a 
www.magyarorszag.hu oldalon időpontfog-
lalásra is lehetőség van. 
A PMKH Budakeszi Járási Hivatalában Budaör-
sön 2014. februárjától működik már és előre 
láthatóan 2016. tavaszán Budakeszin is átadás-
ra fog kerülni az Okmányirodánkhoz képest 
sokkal több feladatot ellátó Kormányablak.
Az állampolgárok 2015. december 09. napjá-
tól 498 féle ügykört intézhetnek hatékonyan, 
gyorsan, a kormányablakokról szóló 515/2013. 
(XII. 30.) Korm. rendelet alapján az integrált 
ügyfélszolgálati irodákban. 
A lakó- vagy tartózkodási hely szerint illeté-
kes járási hivatal bármely második generációs 
kormányablakánál vagy okmányirodájánál 
intézhetőek:

a Járási Hivatal tájékoztatója a budakeszi Kormányablak 
átalakítási munkálatairól, valamint a második generációs 
kormányablakok kibővült feladatköreiről

maGYarÁZat
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MOZAIK

Csenger zalán zsolt országgyűlési képviselő, 
sajtótájékoztatón jelentette be, hogy 2016. 
január 29-től kormánydöntés alapján Pest 
megye önálló régióvá vált. Régi vágya volt 
ez a Pest-megyeieknek – mondta képviselő 
úr. Most a főváros különválásával lényegesen 
több fejlesztési forráshoz juthat ez a térség. 
Pest megye 2021-től, – ugyanis támogatások 
az új uniós pénzügyi ciklus kezdetétől érkez-

aNYaKÖNYVI HírEK

Darabán Roland és Kőszegi Alexandra kislánya
Darabán Emma 

Hollósvölgyi Gábor és  Dr. Pátkay Zita kisfia
Hollósvölgyi bence

Pécsi Józsefné (1931)

Németh József (1932)

mEGSZÜlEttEK ElHuNYtaK

IStEN ÉltESSE ŐKEt SoKÁIG! NYuGoDJaNaK bÉKÉbEN!

hetnek a régióba – az erősebben támogatan-
dó területek közé tartozik majd, míg koráb-
ban a budapesti jóval kedvezőbb gazdasági 
mutatók miatt a térség kevés támogatáshoz 
juthatott az uniós szabályozás következté-
ben. 
Csenger zalán zsolt arról is beszélt, hogy ja-
nuár 1-től milyen változások léptek érvénybe, 
melyek javítják az állampolgárok anyagi hely-
zetét.
2016-ban 1 %-al csökkent a személyi jövede-
lemadó, 16-ról 15%-ra.
Beszélt a „CSOK”-ról, mely a fiatalok új lakás-
hoz jutását segíti. Főként azokét, akik több 
gyermeket nevelnek, vagy többet vállalnak. 
1 gyermek után 1,3 millió, 2 gyermek után 2,6 
millió és 3 gyermek után 10 millió forint vissza 
nem térítendő támogatásban részesülhetnek. 
Ezen felül 10 millió forint kedvezményes hitel-
felvétel is rendelkezésükre áll. További lehető-
ség, hogy 2019-ig az új lakás építése esetén az 
ÁFA mértékét 27 %-ról 5 %-ra csökkentette a 

kormány. Ezt a kedvezményt utólag érvénye-
síthetik az építkezők a NAV-nál benyújtandó 
igényléssel. 
Megváltoztak a GYES szabályok is. Ilyen vál-
tozás a „testvér-GYES”, melynek kapcsán a 
juttatásnak akár háromszorosához is hozzá-
juthatnak a családok. 
A sajtótájékoztató végén képviselő úr kitért a 
migrációs válságra. Köztudott, hogy Csenger 
zalán zsoltot az Európai Tanács Migrációs Bi-
zottságának alelnökévé választották. 
Kijelentette, hogy Magyarország migrációval 
kapcsolatos intézkedéseivel messze meg-
előzte a nyugati országokat, melyek csak 
most kezdik megérteni ezeket az intézkedé-
seket. Sajnálatosnak mondta, hogy a kvóta-
rendszer visszavonásával késlekednek az uni-
ós szervezetek. Magyarország több európai 
országgal egyetemben továbbra is kitart e 
kötelezettség elvetése mellett.

Szabó György

Pest megye önálló régióvá vált

tÁJÉKoZtató a SZElEK-
tíV GYŰJtÉSrŐl
A Depónia Nonprofit Kft. a házhoz menő sze-
lektív gyűjtést az alábbiak szerint végzi.
Műanyag-, és fém csomagolási hulladék gyűj-
tése áttetsző zsákban történik. A zsákban 
kizárólag az alább felsorolt hulladékokat szí-
veskedjen gyűjteni: műanyagüdítős, ásvány-
vizes (PET) palackok, műanyag kozmetikai és 
tisztítószeres flakonok, többrétegű italos (te-
jes, gyümölcsleves) kartondobozok, fém italos 
(üdítős, sörös), ill. konzerv dobozok.
A műanyag és fém palackokat, flakonokat, 
többrétegű italos kartondobozokat kiöblítve, 
laposra taposva rakják a gyűjtőzsákba.

Papírhulladék gyűjtése (kötegelve) történik. 
Kérjük, hogy az alábbi papírhulladékokat ösz-
szehajtogatva és összekötözve, a műanyagos 
gyűjtőzsák mellé helyezzék el: újságpapír, 
pros pektus, irodai papírok, géppapír, papír-
zacskó, kartondoboz.

Házhoz menő szelektív hulladékgyűjtési na-
pok 2016-ban Herceghalomban minden hó-
nap harmadik keddjén lesznek.
A dátumokat a januári Hírmondóban található 
táblázat tartalmazza. 
A műanyag- és a papírhulladék gyűjtése egy-
szerre történik!
A szelektíven gyűjtött csomagolási hulladék 
nem lehet olajos, zsíros, vagy egyéb élelmi-
szerrel szennyezett!
A műanyag/fém- és papírhulladék elszállítása 
továbbra is ingyenes és nincs mennyiségi kor-
látja. Kérjük a szelektíven gyűjtött műanyag és 
papír hulladékokat is a szállítás napján reggel 
6 óráig az ingatlanuk elé szíveskedjenek kihe-
lyezni!

Együttműködésüket köszöni a
Depónia Nonprofit Kft.

Emlékezzünk 1848.
                            március 15-re

március 15-én kedden,
                         17 órakor a KEK-ben

közreműködnek:
Általános Iskola diákjai
Labdarózsa Kórus

Az ünnepséget követően:
Koszorúzás
Fáklyás felvonulás

Nyitó beszédet mond:
Czinege Jánosné HKb elnök

Ünnepi	beszédet	mond:
Csizmadia Zsuzsa Ptb elnök
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KATOLIKUSOK, GYERTEK HAZA – AZ ISTEN HÁZÁBA!
a bIa rómaI KatolIKuS PlÉbÁNIa HErCEGHalomI FIlIÁJa

2016 mÁrCIuS HaVI SZENtmISÉINEK ÉS lIturGIKuS ESEmÉNYEINEK IDŐPoNtJaI

SZENTMISÉK/IGELITURGIÁK HERCEGHALOMBAN
szombatonként 18.00 órakor kezdődnek.

A Szentmisék előtt 17.30 órai kezdettel
„PROHÁSZKA IMASZÖVETSÉG”
Közös Rózsafüzér imádkozás

Február 27. szombat
Nagyböjt 3. vasárnapjának ünnepe. 
Adománygyűjtés a katolikus iskolák javára
március 4. péntek
Keresztút 15.00 órakor a templomban.
március 5. szombat
Nagyböjt 4. vasárnapjának ünnepe.
Szentmise és 1. lelkigyakorlat a diakónus atya vezetésével.
március 11. péntek
Keresztút 15.00 órakor a templomban.
március 12. szombat
Nagyböjt 5. vasárnapja. Szentmise és 2. lelkigyakorlat a diakónus atya veze-
tésével. Adománygyűjtés a Szentföld javára.
március18. péntek
Keresztút 15.00 órakor a templomban.
március19. szombat
VIRÁGVASÁRNAP. Szentmise és 3. lelkigyakorlat a diakónus atya
vezetésével.
március 24. csütörtök
NAGYCSÜTÖRTÖK
Igeliturgia 18.00 órakor a templomban.
március 25. péntek 
NAGYPÉNTEK
Keresztút Etyeken15.00 órakor KÁLVÁRIÁN, Bián 18.00 órakor a temetőben.
március 26. szombat
NAGYSZOMBAT
Húsvéti Vigélia szertartása Herceghalomban 17.00 órakor 
figyeljenek a kezdési időpontokra!
1904. óta először településünk történetében. A Diakónus Atya vezetésével. 
(1904-ben felszentelték a kápolnát – de nagyheti szertartás nem volt ezidáig.)
Április 2. szombat
ISTENI IRGALMASSÁG VASÁRNAPJA-SZENTMISE
Április 4. hétfő
GYÜMÖLCSOLTÓ	BOLDOGASSZONY	–	IGELITURGIA	és	hétfő	esti
beszélgetés.

…KETDETBEN VOLT… Sorozatunkat folytatjuk  „A HIT – A CSALÁD – A  KÖ-
ZÖSSÉG – A SZENTSÉGEK” lelki értékeinek, hagyományainak bemutatásá-
val. II. CIKLUS 3. RÉSZ. (1) AZ EGYHÁZ, MINT CSALÁD..
„Az egyház Jézus háza, az irgalom háza, mely befogad mindenkit, tehát nem 
olyan hely, melynek ajtaját a keresztények bezárhatnák”. A Szent Márta-ház 
kápolnájában tartott kedd reggeli homíliájában mondta Ferenc pápa,  
2015. március 17-én. Ehhez kapcsolható a nagy előd Szent II. János Pál 
Pápa 1994-ben írott levele, „Levél a családokhoz”.  Ahol:  „A család az Egyház 
útja.  E számos út közül a család az első és a legfontosabb: egy olyan általános, 
mégis különleges út, mely egyetlen és megismételhetetlen, mint ahogyan 
megismételhetetlen minden ember; olyan út, melytől az emberi lét nem képes 
elszakadni. Az ember ugyanis rendes körülmények között családban jön a vi-
lágra, s mondhatjuk, hogy emberi létéhez szüksége van a családra. Ha a csa-
lád hiányzik, a világra jövő személyben fájdalmas hiány támad, mely teher-
ként kíséri egész életét. Az Egyház aggódó gondoskodással áll az ilyen helyzet-
ben élők mellett, mert jól ismeri a család alapvető szerepét. Az Egyház tudja, 
hogy rendes körülmények között az ember családból indul, hogy egy új csalá-
dot alapítva töltse be élethivatását. Ha pedig valaki úgy dönt, hogy egyedül 
marad, a család marad az ember egzisztenciális szintjén az az alapvető közös-
ség, melybe közeli és áttételes társas kapcsolatainak gyökerei nyúlnak. Vélet-
len-e, hogy az „emberi család” kifejezéssel a földön élő összes emberre is tu-
dunk utalni?” (folytatása követekezik)

KÖZÉrDEKŰ KÖZlEmÉNY
Szeretettel és tisztelettel kérjük Filiánk testvériközösségét, hogy a 2016. évi 
egyházi hozzájárulást rendezni szíveskedjenek – Szentmise, Igeliturgiai alka-
lomkor a sekrestyében, melynek mértéke a jövedelem 0,5 %-a. A befizetést 
gyűjti: miklós ferencné (Borika). A Szentmise szándékok 2.100 Ft.

„keresztény szellemIségű hétfő beszélgetés”
április 4.

Herceghalmon élő, dolgozó, látogatásra-pihenésre betérő keresztény test-
véreinket szeretettel várjuk Szentmisére! 

Egyházközségünk hitéletéről, kaphat tájékoztatást
a http://www.biaikatolikus.hu, és a 
http://www.herceghalom.hu 
községünk honlapján az egyházi hírek között.
Klikkeljen rá Ön is / Te is! Térjen / Térj be hozzánk, mert a harang Önökért / 
Érted is szól!

Szeretettel: Lányi István

Cégünk az újmajor.com kft. hulladékszállítással foglalkozik. A lakosság 
részére különböző méretű konténereket tudunk biztosítani rugalmas 
feltételekkel, az igényeket maximálisan szem előtt tartva. Céges ügyfe-
lek számára konténeres ill. kukásautóval történő alkalmi és rendszeres 
szállítást végzünk.
Elsődleges célunk, hogy Herceghalmon és természetesen a környező 
településeken is minőségi szolgáltatást végezzünk. Munkatársaink is 
herceghalmiak. Igyekszünk megkímélni környezetünket azzal is, hogy  
a hulladékokat válogatva gyűjtjük. Ezenkívül szívesen és rendszeresen 
támogatjuk a Herceghalmi Általános Iskolát különböző felajánlásokkal, 
segítséggel. 2016-tól lakossági visszajelzések miatt, kibővítettük szol-
gáltatásunkat fűnyírással. Jelezték, hogy gyakran nem tudtak kihez 
fordulni, ha megbízható segítségre lett volna szükségük ebben a téma-
körben. A zöld hulladékot rögtön el is tudjuk szállítani.
köszönjük szépen már a lehetőség felkínálását is! 
Amennyiben további információra lenne szüksége, állok szíves rendel-
kezésére.
Kapcsolattartó: könczöl edina	•	Telefon:	+36	20	449	8080

KONTÉNER RENDELÉS

• Sitt szállítás

• Építkezési vegyeshulladék

• Föld szállítás

• Zöldhulladék

• Lomtalanítás

• ÚJ!!!  Fűnyírás

Herceghalmi lakosoknak
extra kedvezmény!

E-mail: info@ujmajor.com
Mobil: +36 20 449 8080
www.ujmajor.com

óvjuk együtt környezetünket!



KÁRPITOS,
BÚTORASZTALOS

Kárpitozás, bútorasztalos munkák,
díjtalan felméréssel!

Modern és régi bútorok kárpitozása, felújítása,
Konyhabútor, beépített szekrény, szobabútor és 
bármilyen bútor készítése, amire egy lakásban, 

irodában rendelőben szükség lehet.

Tel: 06-30/934-8458
www.butorcons.hu

Konyhabútor felújítás
most 30%

kedvezménnyel!

Beke Balázs
asztalos,
kárpitos
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Bútorszövetek most 
nagykereskedelmi 

áron!


